
7 december 2018

Reactie op verslag van SBNL over informatiebijeenkomst Zonnepark Uivermeertjes van 26 
september 2018.

1. Artikelen in de krant; als dit de inhoud is die opgepikt is, is de boodschap niet goed 
overgekomen. Bij deze om het recht te zetten:

De Stichting Goeie Gronden heeft kritiek geuit op de plannen voor zonnepark Uivermeertjes en dit 
is in de krant verschenen. SBNL bij monde van de heer Nijpjes, voorzitter van het bestuur SBNL, 
heeft hierop gereageerd. Letterlijk stond er te lezen:

" Frederik Nijpjes van de stichting Natuur Beheer en Landelijk Gebied (SBNL), beheerder van het 
gebied, hoopt dat de inwoners het grotere belang in het oog houden. „Daar geen zonnepanelen 
willen is nimby-gedrag, of'nivea': niet in voor- en achtertuin." (2017, Gelderlander, Maas&Waal)

Zo'n belediging aan het adres van medebewoners van Deest is als ongepast en zeer onbeleefd 
ervaren. En heeft veel ergernis opgeroepen. SBNL kan het makkelijk roepen, zij wonen ver van 
deze plek. Wij als bewoners van Deest zijn zeer betrokken met onze woonomgeving en praten 
graag mee over hoe nieuwe plannen uitgewerkt gaan worden. En als er plannen zijn die niet in de 
lijn van de verwachting liggen, dan is commentaar te verwachten. Medebewoners die kritisch zijn, 
gelijk af te serveren als nimb/s is naar onze mening geen goede manier van met elkaar omgaan. 
Het zou goed zijn als SBNL haar excuses zou aanbieden aan de Stichting Goeie Gronden voor deze 
lompe uitspraak. Mocht het een vrije interpretatie van de pers zijn, dan is het minimale om te 
doen een rectificatie aanvragen bij de krant.

2. Wat ook aan de orde is gekomen en niet zo duidelijk uit het verslag naar voren komt: SBNL is 
een natuurorganisatie, althans is zij in deze hoedanigheid gevraagd het beheer van de 
Uivermeertjes te verzorgen, als natuurgebied. SBNL heeft een erf pachtovereenkomst met de 
Gemeente Druten afgesloten voor 30 jaar.

De heer van Bouwdijk Bastiaanse, bestuurlid van SBNL, begint zijn presentatie met de opmerking 
dat natuur in Nederland niet bestaat. Een merkwaardige stelling voor een bestuurslid van een 
natuurorganisatie.

Ja, en dan weet SBNL niet meer dat de bestemming van de Uivermeertjes natuur is en dat het de 
bedoeling is dat dit zo zou blijven. Vreemd, heel vreemd vinden wij dat.

Op de website van SBNL staat letterlijk:
"SBNL Natuurfonds behoort tot de terreinbeherende natuurorganisaties. SBNL Natuurfonds beschikt over 
eigen natuurterreinen, verspreid in het land. Ze variëren in grootte van minder dan 1 ha tot ruim 100 ha. 
Het gaat in totaal om ruim 400 ha.

De Uivermeertjes, wordt aangeduid als een natuurgebied van 69,5 ha en vermeldt de website 
verder:

" Op verzoek van de gemeente Druten heeft SBNL in 2010 voor dit gebied een meerjaren beheerplan 
opgesteld. Op basis van dit gaat SBNL Natuurfonds dit gebied de komende Jaren beheren.
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Onderdeel van het beheer is begrazing met vee uit de omgeving, in samenwerking met de lokale agrarische 
natuurvereniging. In het zuidelijk deel van het terrein vindt nog zandwinning plaats. Na beëindiging van 
deze activiteiten zal ook dit deel van het gebied worden ingericht als natuur."

Het zou in de lijn van de verwachting liggen dat SBNL er alles aan zou doen om de 
natuurontwikkeling in het gebied de Uivermeertjes te stimuleren en vooral te waarborgen. 
Niemand zou ooit bedacht kunnen hebben dat een natuurorganisatie het initiatief neemt om een 
groot gedeelte van het natuurgebied, minimaal 28 ha, om te zetten in bestemming voor 
energieproductie. Welke natuurorganisatie bedenkt zoiets voor haar gebieden?

3. De inkomsten van het zonnepark. Daar zijn inderdaad veel vragen over. Bijvoorbeeld: Bij welke 
organisatie komen de inkomsten binnen? En wie beslist er over de winst die hier gemaakt gaat 
worden? Kunnen bewoners van Deest ook aandeelhouder worden?

Groenleven is een BV, een commercieel bedrijf met aandeelhouders. Zij exploiteren het zonnepark 
en voor Groenleven is dit de eerste keer dat een zonnepark op water aangelegd gaat worden. 
Inwoners van Deest kunnen geen aandeelhouder worden. Voor de Deestenaren is bedacht dat 
omwonenden eventueel een vergoeding zouden kunnen krijgen i.v.m. planschade. Bovendien zijn 
zonnepanelen en omvormers tegen kostprijs (van Groenleven) te koop bij Groenleven.

SBNL zal een vergoeding ontvangen voor het beschikbaar stellen van het oppervlak aan water en 
grond. SBNL ontvangt al geld voor het beheer van de Uivermeertjes, dus ontvangt de stichting 
meer geld dan nodig is voor het beheer van dit gebied. Het bestuur van de stichting SBNL beslist 
over waar de meeropbrengsten zullen worden ingezet.

SBNL presenteert zich als een goede doelen organisatie met een ANBI-status. SBNL is echter niet 
gecertificeerd als goede doelen organisatie en wordt dus niet jaarlijks gecontroleerd zoals 
gebruikelijk is bij goede doelen organisaties met het CBF-keurmerk. De opbrengsten van de 
Uivermeertjes zal SBNL in een apart fonds stoppen. Dit alleen is echter geen waarborg voor de 
duidelijkheid en de transparantie van besluitvorming over besteding van de opbrengsten.

Op de website van SBNL is de jaarrekening en het jaarverslag te vinden van 2017.
Het boekjaar 2017 heeft SBNL afgesloten met een verlies op de exploitatie van 60.268,- euro 
Een groot gedeelte van dit verlies is door het positief resultaat Van Hemert tot Dingshof Fonds, 
zijnde 54.600,- euro, gereduceerd tot een verlies van 5.668,- euro.
Met andere woorden: door het resultaat van het Fonds Dingshof te gebruiken om de kosten te 
dekken, is het verlies op de exploitatie SBNL teruggebracht tot 5.668,- euro.

Het beheer van de Uivermeertjes valt ook onder de reguliere exploitatie. De extra inkomsten van 
de Uivermeertjes zijn dus zeer welkom voor het op orde brengen van de eigen exploitatie van 
SBNL Het beheren van fondsen is namelijk ook onderdeel van de reguliere bedrijfsvoering van 
SBNL. Belangrijk is natuurlijk om te weten of het resultaat van het toekomstige Fonds 
Uivermeertjes ook gebruikt kan worden om eventuele toekomstige verliezen van SBNL te dekken.

Deze informatie maakt dat de handelswijze van SBNL ook vanuit een heel ander perspectief 
bekeken kan worden. En er mogen wel degelijk kritische vragen gesteld worden over de plannen 
voor de Uivermeertjes.
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